
 

PROTOKÓŁ NR VIII/2019 

z obrad VIII sesji Rady Gminy Brańsk 

z dnia 31 października 2019 

 

 

Obrady sesji odbywały się w godzinach 800 - 956, w sali konferencyjnej Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury im. Anny Dernowskiej w Kalnicy 

 

Transmisja obrad sesji odbywała się on-line i jest dostępna na stronie www.bransk.pl             

w zakładce PORTAL MIESZKAŃCA oraz na stronie BIP Urzędu Gminy Brańsk w zakładce: 

Rada Gminy Brańsk>Kadencja 2018-2023>Nagrania obrad Rady Gminy Brańsk 
 

Obradom przewodniczyła Pani Grażyna Płonowska – Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk. 

 

   Na stan 15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. 

Radni obecni: 

Brzozowski Marek 

1. Kadłubowski Marek 

2. Krasnodębska-Bobel Honorata 

3. Krasowski Tadeusz 

4. Matysiak Adam Wiesław 

5. Moczulska Elżbieta 

6. Płonowska Grażyna 

7. Półtorak Mariusz 

8. Rułka Franciszek 

9. Sierocki Witold Antoni 

10. Szpakowski Józef 

11. Wysocki Paweł 

12. Żero Anna Czesława 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: 

1. Bolesta Franciszek 

2. Górska Paula 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do oryginału protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski  Wójt Gminy Brańsk 

2. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 

3. Monika Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy 

4. Anna Bachurek  Kierownik GOPS w Brańsku 

5. Monika Falkowska  Kier. Ref. RŚ 

6. Łukasz Twarowski  Adwokat 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do oryginału protokołu. 

   

Przed otwarciem obrad VIII sesji Przewodnicząca Rady wezwała wszystkich do krótkiej 

chwili zadumy i odmówiono modlitwę „Ojcze nasz..... ” a następnie odczytała formułę:  

,,Zgodnie z obowiązującym prawem, przypominam o obowiązującym ogólnym 

rozporządzeniu ochrony danych osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na 

ochronę danych osobowych osób fizycznych. Przypominam, że sesja rady gminy jest 

http://www.bransk.pl/


nagrywana, transmitowana na żywo i archiwizowana na stronie internetowej gminy. Osoba 

ujawniająca dane osobowe niezgodnie z prawem, ponosi pełną odpowiedzialność za ich 

upublicznienie.” 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska o godz. 800 otworzyła obrady VIII sesji 

Rady Gminy Brańsk, na podstawie listy obecności poinformowała, że na ustawowy stan Rady – 

15 radnych – na sali obrad obecnych jest 13 radnych, tym samym stwierdziła prawomocność 

obrad i podejmowania uchwał.  

 

Następnie Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesję radnych, zaproszonych gości         

i przystąpiła do realizacji kolejnego punktu obrad. 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały          

na sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwróciła się o zgłaszanie ewentualnych 

wniosków i propozycji zmian lub poprawek do porządku.  

    

  Wobec braku wniosków odczytała ustalony porządek sesji w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad VII sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności Publicznego 

Gimnazjum im. Jana Pawła II w Glinniku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności Publicznego 

Gimnazjum        im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Oleksinie. 

7. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Brańsk. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wdrożenia Polityki 

Zarządzania Konfliktem Interesów. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad korzystania z gminnych obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa 

Nowosady dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2020 roku 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk 

na lata 2019–2024. 

14. Przedłożenie informacji przekazanych przez Wojewodę Podlaskiego,  Przewodniczącego 

Rady Gminy Brańsk, Wójta Gminy Brańsk, Urzędy Skarbowe z przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych za 2018 rok. 

15. Przedłożenie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok 

szkolny 2018/2019. 

16. Interpelacje i wnioski radnych. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

18. Sprawy różne. 

19. Zamknięcie obrad.  



Ad. 3 Przyjęcie protokołu z obrad VII sesji rady gminy 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, iż protokół z obrad VII sesji Rady Gminy Brańsk był 

dostępny w biurze obsługi rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 

Zwróciła się do radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu.  

   Wobec braku uwag Przewodnicząca zarządziła głosowanie, nad przyjęciem protokołu z obrad 

VII sesji Rady Gminy Brańsk. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, głosów ZA: 13, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 1) 

Ad. 4 Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami 

Wójt Gminy Brańsk Pan Andrzej Jankowski odczytał informację z działalności między sesjami. 

Zapytań i uwag do informacji nie zgłoszono.  

(Informacja stanowi załącznik Nr 4 do oryginału protokołu). 

 

      Przechodząc do dalszych punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady Gminy zwróciła się 

do Przewodniczącego Komisji RGOBiT Pana Marka Brzozowskiego o przedstawienie opinii 

Komisji Rady w sprawie projektów uchwał przygotowanych pod dzisiejsze obrady.  

(Opinia Nr 12/7/2019 z dnia 22 października 2019r. stanowi załącznik Nr 5 do oryginału 

protokołu) 

 

Ad. 5  Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności Publicznego 

Gimnazjum im. Jana Pawła II w Glinniku: 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                         

z zaproszeniem na sesję, zwróciła się z pytaniem do radnych czy zgłaszają zapytania uwagi        

do projektu uchwały? 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

   Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

stwierdzenia zakończenia działalności Publicznego Gimnazjum im. Jana Pawła II w Glinniku. 

    

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 13, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 2) 

Uchwała Nr VIII/59/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2019r.  w sprawie 

stwierdzenia zakończenia działalności Publicznego Gimnazjum im. Jana Pawła II w Glinniku 

stanowi załącznik Nr 6 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia zakończenia działalności Publicznego 

Gimnazjum im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Oleksinie: 

 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                         

z zaproszeniem na sesję, zwróciła się z pytaniem do radnych czy zgłaszają zapytania uwagi        

do projektu uchwały? 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

   Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

stwierdzenia zakończenia działalności Publicznego Gimnazjum im. Marszałka Józefa 

Piłsudskiego w Oleksinie. 

    

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 13, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 3) 

Uchwała Nr VIII/60/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2019r.  w sprawie 

stwierdzenia zakończenia działalności Publicznego Gimnazjum im. Marszałka Józefa 



Piłsudskiego w Oleksinie  stanowi załącznik Nr 7 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Brańsk: 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, zwróciła się z pytaniem do radnych czy zgłaszają zapytania uwagi do projektu 

uchwały? 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

   Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały o zmianie 

uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Brańsk. 

    

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 13, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 4) 

Uchwała Nr VIII/61/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2019r.  o zmianie 

uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Brańsk  stanowi załącznik Nr 8 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wdrożenia Polityki 

Zarządzania Konfliktem Interesów: 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, zwróciła się z pytaniem do radnych czy zgłaszają zapytania uwagi do projektu 

uchwały? 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji dotyczącej wdrożenia Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów  

 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 3, 

PRZECIW: 10, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Odrzucono 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 5) 

 

Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie zasad korzystania z gminnych obiektów i urządzeń 

użyteczności publicznej: 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                         

z zaproszeniem na sesję, zwróciła się z pytaniem do radnych czy zgłaszają zapytania uwagi       

do projektu uchwały? 

   Radny Pan Franciszek Rułka zadał pytanie czy umowa o  wynajęcie danego lokalu będzie 

podpisywana przez wójta gminy czy np. o wynajęcie świetlicy  wiejskiej z sołtysem, czy sołtys 

może taką umowę podpisać? 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że wszystkie umowy podpisuje wójt gminy. 

Innych uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

   Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zasad 

korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej: 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 9, 

PRZECIW: 2, WSTRZYMAŁO SIĘ: 2. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 6) 

 

Uchwała Nr VIII/62/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2019r.  w sprawie zasad 

korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej  stanowi załącznik Nr 9     

do oryginału protokołu. 

 



Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa 

Nowosady dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2020 roku: 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na sesję, zwróciła się z pytaniem do radnych czy zgłaszają zapytania uwagi do projektu 

uchwały? 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa Nowosady dotyczącego przeznaczenia 

środków funduszu sołeckiego w 2020 roku: 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 13, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 7) 

 

Uchwała Nr VIII/63/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2019r.  w sprawie 

rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa Nowosady dotyczącego przeznaczenia 

środków funduszu sołeckiego w 2020 roku  stanowi załącznik Nr 10 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości: 

 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                         

z zaproszeniem na sesję, zwróciła się z pytaniem do radnych czy zgłaszają zapytania uwagi          

do projektu uchwały? 

   Skarbnik Gminy zgłosiła autopoprawkę Wójta w uzasadnieniu do projektu uchwały: pkt 3 

otrzymuje brzmienie „3) dla budowli 2 % od wartości – stawka pozostaje na poziomie roku 2019 

oraz lat poprzednich”. 

Innych uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości: 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 8, 

PRZECIW: 5, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 8) 

   Uchwała Nr VIII/64/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2019r.  w sprawie 

określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości stanowi załącznik Nr 11 do oryginału 

protokołu. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r: 

 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                         

z zaproszeniem na sesję, zwróciła się z pytaniem do radnych czy zgłaszają zapytania uwagi       

do projektu uchwały? 

 

   Radny Pan Marek Kadłubowski zwrócił się do Skarbnik Gminy, aby wyjaśniła dokładnie 

czego dotyczą zmiany w budżecie? 

    

Skarbnik Gminy zwróciła uwagę, że do projektu uchwały dołączony jest załącznik nr 3              

i wszystkie zmiany są opisane, zapytała czy ma odczytać te zmiany? 

 

Radny Pan Marek Kadłubowski poprosił o wyjaśnienie zmian najważniejszych?  

 

Skarbnik Gminy poinformowała, że zmiany w dochodach budżetowych zostały wprowadzone 

na podstawie pism otrzymanych z różnych urzędów, te zmiany zostały też ujęte w wydatkach 

jako zwiększenie wydatków. Zmiany w rozdziale „dostarczanie wody” dotyczą instalacji OZE,  

gmina w tym roku na to zadanie nie otrzyma dofinansowania, w związku z tym wprowadzane    



są zmiany w dochodach i wydatkach, które zmniejszą o 223 840,00 zł. W związku z brakiem 

dofinansowania w tym roku, gmina musi wziąć kredyt (na opłacenie faktury) który zostanie 

spłacony jak tylko dochody wpłyną. To są te najważniejsze zmiany w budżecie.  

Innych uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian    

w budżecie gminy na 2019r: 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość zwykła, ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 5.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 9) 

 

   Uchwała Nr VIII/65/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2019r.  w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2019r stanowi załącznik Nr 12 do oryginału protokołu. 

 

Wójt Gminy nawiązując do podjętej uchwały zmiany w budżecie powiedział, że gmina 

uczestniczy w projektach, realizuje inwestycje dla mieszkańców, do czasu zwrotu środków 

unijnych  nie jest w stanie „tego zerować” musi posiłkować się kredytami na czas realizacji. 

Zwroty są dokonywane w ciągu roku, niemniej realizowane projekty są bardzo ważne dla 

mieszkańców, u niektórych z Państwa również są zamontowane instalacje OZE, ale też              

są realizowane inne Programy, które po zrealizowaniu trzeba opłacić a później ubiegać się           

o zwrot. Omawiane zmiany są dość wyraźne ale konieczne, przy zwrocie dofinansowania 

wszystko się „zeruje”. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk 

na lata 2019–2024: 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że projekt uchwały radni otrzymali wraz                         

z zaproszeniem na sesję, zwróciła się z pytaniem do radnych czy zgłaszają zapytania uwagi       

do projektu uchwały? 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019–2024: 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 8, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 5. Wynik głosowania: Przyjęto 

 (Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 10) 

 

   Uchwała Nr VIII/66/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2019r.  w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2019–2024 stanowi załącznik  

Nr 13 do oryginału protokołu. 
 

 

Ad. 14 Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska przedłożyła treść informacji 

przekazanych do Rady Gminy przez Wojewodę Podlaskiego,  Przewodniczącego Rady Gminy 

Brańsk, Wójta Gminy Brańsk, Urzędy Skarbowe z przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych za 2018 rok. Informacje stanowią załączniki: Nr 14, Nr 15, Nr 16, Nr 17, Nr 18, 

Nr 19 do oryginału protokołu. 

 
Przewodnicząca zarządziła 10 minutową przerwę w obradach rady.  

 

  Ad. 15  Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum, następnie 

poinformowała, że w czasie przerwy radni poprosili o ponowne wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wdrożenia Polityki Zarządzania 

Konfliktem Interesów, w związku z tym zgłosiła wniosek o wprowadzenie w pkt 16 porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wdrożenia Polityki Zarządzania 



Konfliktem Interesów (projekt uchwały wraz z opinią Komisji Skarg Wniosków i Petycji stanowi 

załącznik nr 20 do oryginału protokołu). 
 

Uwag do wniosku nie zgłoszono 

   Przewodnicząca zarządziła głosowanie: "nad wnioskiem o wprowadzenie w  porządku obrad      

w punkcie 16 projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wdrożenia Polityki 

Zarządzania Konfliktem Interesów "a pozostałe punkty porządku obrad przesuną się o dwa 

miejsca w dół. 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: 

wymagana większość absolutna, ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0.  

Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 11) 

 

Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wdrożenia Polityki 

Zarządzania Konfliktem Interesów:  

 

Pani Anna Żero Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji odczytała projekt uchwały 

wraz z uzasadnieniem. 

Uwag i pytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały w sprawie 

rozpatrzenia petycji dotyczącej wdrożenia Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów:  

 

Przewodnicząca zarządziła zakończenie głosowania: wymagana większość zwykła, ZA: 13, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMAŁO SIĘ: 0. Wynik głosowania: Przyjęto 

(Imienny wykaz głosowań radnych w załączniku nr 3 do protokołu - lista nr 12) 
 

Uchwała Nr VIII/67/2019 Rady Gminy Brańsk z dnia 31 października 2019r.  w sprawie 

rozpatrzenia petycji dotyczącej wdrożenia Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów  stanowi 

załącznik Nr 21 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 17 Przedłożenie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok 

szkolny 2018/2019 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że informację o stanie realizacji zadań oświatowych    

w Gminie Brańsk za rok szkolny 2018/2019 radni otrzymali drogą elektroniczną zwróciła się       

z pytaniem do radnych czy zgłaszają zapytania uwagi do informacji? 

 

Radni nie zgłosili uwag i pytań do informacji. 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok szkolny 2018/2019 

stanowi załącznik Nr 22 do oryginału protokołu. 

 

Ad. 18 Interpelacje i wnioski radnych.  

 

Radny Pan Marek Kadłubowski poinformował, że rozmawiał z mieszkańcami na temat 

przebudowy drogi Kiersnowo – Dębowo, którzy uważają, że zaplanowana szerokość drogi 3,5m 

jest nieodpowiednia i w takiej formie ta droga „nie zda egzaminu”.  

   W tym miejscu radny skierował prośbę do Wójta Gminy, o podjęcie kroków, aby 

przedmiotowa droga miała 4-5m, ponieważ wzmożony ruch dużymi maszynami rolniczymi       

na tej drodze stanowić będzie wielki problem.  

  Wójt Gminy odpowiedział, że co prawda przetarg na wykonanie drogi jest ogłoszony i nie 

może być zmieniany w trakcie procedury przetargowej, na którą Wojewoda przyznał 

dofinansowanie. Natomiast nie wiadome czy ta inwestycja zostanie zrealizowana, co trzeba 

wziąć pod uwagę. Sąsiednia gmina ogłosiła przetarg na drogę szer.5m i długości 900m, gdzie 

wartość w ofercie wyniosła 1.800.000zł. Gmina nie jest w stanie zrealizować takiego projektu. 



Planowano wykonanie drogi za 1mln. zł, przy dofinansowaniu 400tys. od Wojewody, a po 

przetargu okazało się, że wartość inwestycji 1.800.000zł. Obecnie jest „taki bum” na dogi, duże 

zapotrzebowanie a sami Państwo wiecie, że na naszym terenie przeważnie dwie firmy 

przystępują do przetargów, które się cenią. W przypadku gminy sąsiedniej, musiałaby dołożyć 

do inwestycji 1.400.000zł. 

Podobnie jest w naszej sytuacji podeszliśmy do inwestycji bardziej ekonomicznie, chcąc zrobić 

więcej, złożyliśmy wnioski na dwie drogi 3,5m, gdyż nawet węższa droga asfaltowa jest lepsza 

niż obecnie żwirowa. Myślę, że przy grzeczności użytkowników drogi, każdy zjedzie, przepuści 

ale będzie jeździł po dobrej drodze, a nie po błocie, żwirze a zwłaszcza w okresie jesienno- 

zimowym, kiedy są „roztopy”. W tej chwili nawet nie wiemy, za jaką kwotę ta droga 3.5 

metrowa będzie wzięta do realizacji. Gminy sąsiednie takie jak Łomża czy Wysokie 

Mazowieckie otrzymały większe dofinansowanie  po 80% a nasza gmina tylko 50% 

dofinansowania. Przy dofinansowaniu 80% i założeniu 1 mln. na drogę, w tym rozłożeniu         

po 10% na powiat oraz gminę, gmina może dołożyć ok 100tys. ale nie 50% inwestycji.              

Na spotkaniu Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego temat ten był poruszany         

i Pan Wojewoda  wyjaśniał, że Wysokie Mazowieckie złożyło dużo wniosków, to dlatego 

otrzymali 80% dofinansowania. Moim zdaniem jakie to ma znaczenie, kto ile wniosków składa, 

bo każdy stara się jak może. My również przez 3 lata składaliśmy wnioski na drogę w Brzeźnicy, 

(o czym będzie później mowa) i nie otrzymaliśmy dofinansowania, nikt się „nie wychylił” 

wszystkie wnioski były odrzucane. Przed wyborami, gdy uruchomiono  składnie wniosków,  

złożyliśmy na dwie drogi, bo chcemy je wykonać bez zadłużania gminy a z efektem dla 

rolników. Zawsze są chęci na więcej, ale trzeba patrzeć też ekonomicznie. Tak złożyliśmy i tak 

otrzymaliśmy dofinansowanie, zobaczymy, co dalej będzie”. 

   Sekretarz Gminy zabierając głos m.in. poinformowała – „na stronie internetowej BIP Urzędu 

Gminy jest zakładka „przetargi i zamówienia” jest tam zamieszczony „Program funkcjonalno-

użytkowy” określający założenia jakie gmina przyjęła do przetargu: droga klasy technicznej L,    

z szerokością jezdni 3,5m i mijankami co 250m, o szerokości mijanki 1,5m na długości 25,0m, 

(czyli będzie możliwość wymijania) i pobocza o szerokości 0,75m. W 2016 roku budowaliśmy 

drogę Bronka – Kadłubówka i też słyszeliśmy uwagi, że „jest to autostrada do pól”. Chcieliśmy 

więc uniknąć takich komentarzy. Obecne koszy inwestycji są dość wysokie, 100 albo 150 razy 

wyższe niż dwa trzy lata temu. Wydając na drogę kilometrową dwa miliony złotych, to jest        

za dużo. Musimy kierować się rozsądkiem i zasadą racjonalności, gospodarności, celowości,    

my też z tego jesteśmy kontrolowani. Te drogi są przejazdowe a nie są drogami dojazdowymi    

do mieszkańców, kilku kolonistów faktycznie mieszka, są dwa domy a nie 15-20 gospodarstw. 

Staramy się zapewnić dojazd asfaltowy do każdego. Myślę, że warunki drogowe się poprawiają   

i nie ma co narzekać, że jest źle. Droga Kiersnowo – Dębowo  jest drogą prostą tam nie ma 

żadnych zakrętów i widać, kto jedzie z naprzeciwka, można zjechać ustąpić, to kwestia 

współpracy między rolnikami. Druga droga Poletyły – Świrydy również jest drogą prostą,           

z jednym zakrętem, nie ma na niej żadnych ograniczeń”. 

   Wójt Gminy dodał – „chodzi też o to, że gmina ma dużo inwestycji, spinamy ten budżet,      

nie chcemy doprowadzić do takiego stanu, żeby nie było można z roku na rok nic zrobić,           

bo zabraknie nam środków własnych. Już nam brakuje, bo mamy dużo inwestycji wiadomo,      

że wkład własny musi być duży, często cena projektu nie jest ceną adekwatną przy otwarciu 

oferty na daną inwestycję. Stacje uzdatniania wody były przewidziane do 4 milionów a poszło 

dużo więcej. Ale musimy realizować, oczywiście wybieramy ofertę najbardziej korzystną, 

posiłkujemy się kredytami, ale to się „zapycha” budżet, tak jak w każdym gospodarstwie, każdy 

chciałby mieć sprzętu dużo dobrego, ale nie stać na wszystko. Tak samo jest w gminie, nie chcę 

abyśmy rozkładali ręce. Chcemy dalej inwestować, na pewno oczekiwania mieszkańców            

są znacznie większe, ale gdy mija kadencja, przychodzi czas wyborów, są głosy, że wójt 

zadłużył gminę, dziwią się jaki to gospodarz. Wyciąga się „pochopnie wnioski” nie widząc tego 

co się zrobiło, jakie były oczekiwania mieszkańców, czy droga ma 5m czy 7 m. widzi się tylko 

kredyty. Nie chcę doprowadzać do takiej sytuacji i zamykać drogę do dalszej realizacji zadań      

a na terenie gminy jest ich trochę”. 



   Sekretarz Gminy uściślając wypowiedź, poinformowała, że droga w miejscu mijanek będzie 

miała 5m szerokości. To nie są złe warunki techniczne zwłaszcza, że jest to droga dojazdowa 

pomiędzy dwoma drogami powiatowymi. 

   Radny Pan Marek Kadłubowski – „rozumiem wszystko jeśli chodzi o środki finansowe, ale 

skoro nie było jeszcze przetargu, to może dałoby się coś zrobić? 

   Sekretarz Gminy udzieliła odpowiedzi – „przetargu nie było, natomiast wniosek został 

złożony do Wojewody i zatwierdzony z takimi warunkami technicznymi a nie innymi. 

Zmieniając warunki, należałoby wycofać wniosek i złożyć drugi. W tym roku termin 

rozpatrzenia wniosków już minął. Na ten wniosek z takimi warunkami technicznymi, mamy 

przedłożyć Wojewodzie do 15 listopada 2019r. umowę z wykonawcą. Jutro jest 1 listopada a tak 

naprawdę nie wiemy czy wyłonimy wykonawcę. Dzisiaj do godz. 1000 jest składanie ofert            

i o godz. 1030 ich otwarcie. W przypadku gdy nikt się nie zgłosi, zdążymy jeszcze z ogłoszeniem 

drugiego postępowania przetargowego. To wszystko w gestii wykonawców, czy ktoś będzie       

w ogóle zainteresowany wykonaniem tego zadania. Natomiast zmiana warunków obecnego 

wniosku wymaga rezygnacji z tej inwestycji i szukania innych możliwości jej dofinansowania. 

Podobna sytuacja była na innych miejscowościach: drogi typu Płonowo - Spieszyn 

„powiatówka” gdzie próbowano coś zmienić i się nie dało, wynikiem tego jest plan na przyszły 

rok. Nie ma możliwości, w trakcie realizacji inwestycji zmiany warunków technicznych” 

 

Wójt Gminy uzupełnił informację dotyczącą przebudowy drogi w Spieszynie m.in. powiedział – 

„byliśmy ze Starostą  upominani przez Pana Wojewodę, w związku z wnioskiem złożonym 

przez Powiat na dofinansowanie przebudowy drogi w Spieszynie, że nie będzie ona wykonana 

do gospodarza, tylko do mostu a dalej pozostało ok. 300m. W złożonej skardze do Wojewody, 

napisano, iż „my traktujemy nikczemnie osoby, które popierają PIS”,  więc Pan Starosta złożył 

kolejny wniosek na przyszły rok, żeby dokończyć tą drogę do granicy powiatu                              

z dofinansowaniem 80%. Zobaczymy jak Pan Wojewoda do tego podejdzie, gdyż nam nakazuje 

abyśmy rozwiązali ten problem. Rozmawiałem z Panem Starostą w tej sprawie,  Pan Starosta 

złożył wniosek na przyszły rok z dokończeniem tej drogi do granicy Powiatu, w tym do Pana 

skarżącego i niech nam Pan Wojewoda dołoży 80%, tak jak dla innych gmin dokłada”.  

 

   Dalsze rozmowy toczące się w temacie przebudowy drogi Kiersnowo – Dębowo zakończyły 

się ustaleniami, że jeżeli mieszkańcy jednoznacznie wypowiedzą się przeciwko planowanej 

inwestycji o takich warunkach technicznych, zostanie ona wstrzymana, wniosek wycofany. 

Natomiast kolejny wniosek może być złożony na przyszły rok z dofinansowaniem 80%. 

 

   Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Marek Brzozowski podsumował, że wszystko jest 

w rękach mieszkańców, nie można nic robić wbrew woli mieszkańców, więc jeśli nie chcą mieć 

takiej drogi, muszą poczekać na kolejne rozdania środków finansowych, kolejne nabory 

wniosków. Są dwie opcje do wyboru: albo zadanie jest kontynuowane, albo czekanie i złożenie 

wniosku w przyszłym roku.   

 

 

Ad. 19 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

 

   Przewodnicząca Rady Gminy odczytała treść wniosku złożonego na poprzedniej sesji przez 

radnego Pana Franciszka Rułka wraz z treścią odpowiedzi na wniosek.  
 

 Wójt Gminy wyjaśnił – „wnioski były składane rok po roku, ale nie otrzymaliśmy 

dofinasowania. Na terenie gminy jest wiele takich dróg i to jest odwieczny problem z drogami, 

bo niektóre z nich to drogi powiatowe. W przypadku omawianej, droga nie jest, aż tak w złym 

stanie technicznym, jak droga z Brzeźnicy do Szmurłów, która wymaga natychmiast 

konserwacji. W tym kierunku prowadzone są też rozmowy, że może po kilometrze Powiat razem 

z nami zechce doprowadzić tę drogę do porządku. To są zaniedbania i jakaś niewiedza                 



z poprzednich lat, że  lano warstwy 3-4cm, które przy użyciu obecnych sprzętów się niszczą. 

Jako gmina rozwijamy się, po tych naszych drogach jeżdżą potężne ciągniki z przyczepami, 

wywrotki ze żwirem i to wszystko niszczeje. Dużo jest takich zadań na terenie naszej gminy, 

drogi, które akurat przyjęliśmy do realizacji są drogami żwirowymi. W Markowie też jest asfalt, 

który się sypie, wiele jest dróg na terenie gminy jednowarstwowych tzw. „drogi 

przedwyborcze”, aby ludziom pokazać, że się polało asfalt. My takich dróg (piąty rok jak 

jesteśmy) nie robiliśmy. Drogi robimy na podbudowie, dwie warstwy 4cm i 5 cm albo 4cm          

i 4cm i taka droga będzie długo się trzymać, gdy zadbamy o pobocza i odwodnienie, to zawsze 

będą suche i służyć przez wiele lat. Potrzeby zawsze były i będą, nadal będziemy składać 

wnioski, aby naszym mieszkańcom żyło się lepiej”.   

 

Radny Pan Franciszek Rułka  w nawiązaniu do otrzymanej odpowiedzi na wniosek                        

z poprzedniej sesji: „o remont drogi przez wieś Brzeźnica polegający na położeniu drugiej 

warstwy asfaltu i ułożenie chodnika przez wieś” - powiedział, że ma prośbę do Wójta Gminy, 

czy może udostępnić kserokopie wniosków złożonych do Wojewody Podlaskiego                            

o dofinansowanie przebudowy drogi gminnej w miejscowości Brzeźnica, gdyż chce poruszyć 

problem, dlaczego tak jest a nie inaczej, że gmina nie otrzymuje środków na wnioskowane 

zadanie. 

   Sekretarz Gminy odpowiedziała, że nie ma problemu, urząd jak najbardziej może przekazać, 

zostaną przygotowane kserokopie wniosków i udostępnione radnemu. 

Ad. 20  Sprawy różne: 

 

 Radna Pani Honorata Krasnodebska-Bobel zwróciła się z prośbą zrobienia porządku                

z wywrotkami ze żwirem jeżącymi (po 60, co dnia) przez wieś Mień. 

 

   Wójt Gminy odpowiedział, że o takich sprawach należy zawiadamiać Policję, która przy okazji 

sprawdzi dowody rejestracyjne, trzeźwość kierowców i wieś pod względem bezpieczeństwa 

będzie na pierwszym miejscu. 

   Radna powiedziała, że po ostatniej interwencji Policji, było dwa tygodnie spokoju i nadal 

dzieje się to samo.  

 

 Dyrektor GOUK w Kalnicy Pan Maciej Bobel zaprosił radnych na Gminne Obchody Święta 

Niepodległości w Sanktuarium Maryjnym Domanowie na godz. 12:00, które będą połączone 

z uroczystym odsłonięciem tablic pamiątkowych poświęconych por. Emilowi Wiktorowi 

Gładysiewiczowi oraz ppor. Franciszkowi Józefowi Gryssbachowi. 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała podziękowanie przesłane od J.E. ks. Biskupa Piotra 

Sawczuka w związku z podjęciem przez Radę Gminy Brańsk Apelu w sprawie poparcia Apelu 

Rady Miasta Brańsk z dnia 24 czerwca 2019r. dotyczącego obrony „świętej wiary” i Kościoła 

Katolickiego. Podziękowanie stanowi załącznik Nr 23 do oryginału protokołu. 

Ad. 21 Zamknięcie obrad: 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska       

o godz. 956 zamknęła obrady  VIII sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą  ”Pod 

Twoją Obronę...”  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                  Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

 

/-/ Alina Adamczyk                                                                          /-/ Grażyna Płonowska   


